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Informācijas sabiedrības padomes sanāksme 
 

15.07.2015. 
14.00-16.00 

 

Darba kārtība 
 

14.00 1. Informācijas sabiedrības padomes darba 
atjaunošana 

 

 Īss ievads par padomes atjaunošanas iemesliem (Laimdota Straujuma), par 
padomes lomu informācijas sabiedrības attīstībā Latvijā, ar digitālo 
tematiku saistītu stratēģisku jautājumu koordinēšanā, kā arī publiskā 
sektora IKT attīstībā (Arnis Daugulis). 

 Padomes sēdes reglaments (Laimdota Straujuma) 
 

Sagaidāmais rezultāts no šā darba kārtības punkta: padomes locekļiem ir 
izskaidrota padomes loma un iezīmēta padomē diskutējamo jautājumu tematika. 
Noteikumi, ko vēlams ievērot padomes locekļiem, lai plānotajā laikā izskatītu darba 
kārtībā iekļautos jautājumus. 
 
 

14.10 2. Vienotās IKT mērķarhitektūras izstrādes process 
2014-2020 perioda ES fondu ietvaros 

 
1) VARAM (A.Daugulis) ziņojums (10 min.) 

Informācija par jau pieņemtajiem valdības lēmumiem saistībā ar vienotas IKT arhitektūras izstrādi 

– Informācijas sabiedrības attīstības pamatnostādnes, informatīvais ziņojums par IKT ERAF 

pārvaldības modeli un attīstības pasākumiem, publiskās pārvaldes IS konceptuālā arhitektūra. 

Balstoties uz šiem lēmumiem, VARAM piedāvā noteikt prioritātes attīstības projektiem: 

 1.prioritāte – projektiem, kas veido valsts vienotas IKT arhitektūras mugurkaulu, un 

projektiem, kas attīsta galvenos valsts reģistrus un būtiski ietekmē valsts ekonomisko 

attīstību. Ir identificēti 11 šādi projekti. 

 2.prioritāte – projektiem, kuru nepieciešamību nosaka regulas, direktīvas un ārējie 

normatīvie akti. 

 3.prioritāte - projektiem, kuru nepieciešamību nosaka iepriekš pieņemtie MK lēmumi 

(NAP un politikas plānošanas dokumenti). 

Visus projektus ir paredzēts pārvaldīt kā savstarpēji saistītu projektu portfeli jeb Mērķarhitektūru. 

Ziņojumā izskaidrojam pakāpenisko pieeju Mērķarhitektūras veidošanā  un pamatojam 

nepieciešamību pirmajā Mērķarhitektūras versijā iekļaut šādus projektus: Arhitektūras pārvaldības 

sistēma (VARAM); Nodokļu informācijas pakalpojumu modernizācija (VID); Fizisko personu datu 

pakalpojumu  modernizācija (PMLP). Realizējot šos projektus, tiks izstrādāts projektējums valsts 

IKT arhitektūras pamatelementiem – portāla Latvija.lv attīstība kontekstā ar oficiālo e-adresi, 

uzņēmēju darba vietas izveide portālā un integrācija ar VID EDS, datu portāla izveide, informācijas 

sistēmu savietotāja pilnveide, tai skaitā datu apmaiņa ar pašvaldībām, e-adreses un e-konta izveide 

un sasaiste ar fizisko personu reģistru. Pirmās versijas ietvaros realizējamo projektu finansējuma 

apjoms nepārsniegs 10% no IKT ERAF investīciju portfeļa kopējā apjoma. 

 

2) Diskusija (30 min.)  
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Padomes lēmuma projekts: 

2.1. Atbalstīt VARAM piedāvātās prioritātes, principus un pieeju IKT ERAF 
plānošanā un pārvaldībā (pielikums 2.1) 

2.2. Atbalstīt šādu projektu iekļaušanu mērķarhitektūras versijā 1.1., 
finansējumam nepārsniedzot 10% no IKT ERAF investīciju portfeļa kopējā 
apjoma: 

2.2.1. Arhitektūras pārvaldības sistēma (VARAM) 
2.2.2. Nodokļu informācijas pakalpojumu modernizācija (VID) 
2.2.3. Fizisko personu datu pakalpojumu modernizācija (PMLP) 

2.3. VARAM virzīt konceptuālo ziņojumu par mērķarhitektūras versiju 1.1. MK 
lietas kārtībā. 

 

14.50 3. Nacionālā eID attīstība 
 

1) LVRTC (J.Bokta) ziņojums (10 min.)  

Informācija par nepieciešamību attīstīt nacionālo e-identitātes un e-paraksta infrastruktūru, 

vienlaikus risinot esošās problēmas – zems nacionālās eID izmantošanas īpatsvars e-pakalpojumos, 

nepieciešamība uzlabot eID un e-paraksta lietojamību, kā arī klientu apkalpošanas kvalitāti, 

nepieciešamība nodrošināt eIDAS regulas prasības saistībā ar pārrobežu elektronisko identifikāciju 

un e-parakstīšanu. Ziņojumā uzsvērts nacionālo e-identitātes līdzekļu izmantošanas potenciāls 

valsts e-pakalpojumos, it īpaši tādos, kur kā identifikācijas līdzekli paaugstinātu drošības prasību 

dēļ nebūs iespējams izmantot banku kodu kartes. Nacionālās eID attīstība ir skatāma kontekstā ar 

internetbanku nākotnes attīstības iecerēm. Jau šobrīd vairākas bankas savos risinājumos integrē 

nacionālo eID. Nacionālā eID pielietojuma īpatsvara palielināšanai nepieciešams nodrošināt visiem 

pieejamu, neierobežotu, bezmaksas e-parakstīšanos un identitātes apliecināšanu elektroniskajā 

vidē, tāpēc ziņojumā ietverts priekšlikums bezmaksas pakalpojumu groza izveidei visiem valsts 

iedzīvotājiem. 

2) PMLP komentārs (5 min.) 

3) Komercbanku asociācijas pārstāvja komentārs (5 min.) 

4) Diskusija (15 min.)  

Uz šā jautājuma izskatīšanu uzaicināti: PMLP vadības pārstāvis, Komercbanku 
asociācijas pārstāvis 
 
Padomes lēmuma projekts: 
3.1. Atbalstīt Nacionālās eID un e-paraksta infrastruktūras modernizēšanu, 

izmantojot ERAF finansējumu, ar nosacījumu, ka projekta rezultātā tiek 
nodrošināts nacionālās elektroniskās identifikācijas līdzekļu un e-paraksta 
3.1.1. Izmantošanas īpatsvara e-pakalpojumos būtisks pieaugums 
3.1.2. lietojamības un klientu apkalpošanas kvalitātes būtisks uzlabojums  
3.1.3. pielāgošana atbilstoši eIDAS regulas prasībām 

3.2. Atbalstīt nacionālās eID un e-paraksta infrastruktūras uzturēšanas 
finansēšanu no valsts budžeta, sākot ar 2017.gadu un nodrošinot valsts 
iedzīvotājiem bezmaksas pakalpojumu grozu. 

 
 

15.25 4. IKT ERAF projektu finansējuma sadales principi 
 

1) VARAM (A.Daugulis) ziņojums (5 min.)  
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Piedāvājam par finansējuma sadalījumu diskutēt kontekstā ar projektu prioritāro sadalījumu. Lai 

nekavētu fondu apguvi, sākotnēji vienoties par prioritāro projektu virzību un to realizēšanai 

nepieciešamo indikatīvo finansējumu. Piemēram, pirmajiem 3 projektiem rezervēt indikatīvi 10% 

no kopējā finansējuma apjoma, savukārt visiem pirmās prioritātes projektiem – 43% no kopējā 

finansējuma apjoma. Nākošo padomes sēdi veltīt otrās prioritātes projektu indikatīvā finansējuma 

apjoma noteikšanai, bet aiznākamo sēdi – trešās prioritātes un pārējo projektu indikatīvā 

finansējuma apjoma noteikšanai. Tādējādi līdz gada beigām, izsvērti izdiskutējot, tiks iegūts visa 

portfeļa indikatīvais finansējuma sadalījums, tai pašā laikā nekavējot pirmās prioritātes projektu 

īstenošanas uzsākšanu. Papildus nosacījumi: 

a) Summas un laika ierobežojums projektiem: 

 Ne vairāk par 5 M eiro vienam projektam 

 2 gadu laikā no analīzes fāzes beigām ir jābūt ieviestai pirmajai funkcionalitātei, kas 

nodrošina iznākuma rādītāju sasniegšanu un veicina rezultāta rādītāju uzlabojumus  

b) Ikviena projekta indikatīvais finansējums tiek precizēts pēc detalizētās analīzes. Ja 

analīzes rezultātā konstatē, ka nepieciešams lielāks finansējums, nekā ir pieejami līdzekļi, 

tad valdība lemj par papildus finansējuma avotiem, kas jāpiesaista, lai realizētu projektu 

pilnā apjomā (piemēram, valsts budžets vai citi fondi), vai arī par projekta sfēras 

sašaurināšanu. 

 

2) Diskusija (20 min.) 

 
Padomes lēmuma projekts: 

4.1. Atbalstīt pirmās prioritātes projektu īstenošanas uzsākšanu ar 
nosacījumu, ka pirmās prioritātes projektu indikatīvais finansējums 
nepārsniedz 43% no kopējā pieejamā finansējuma. 

 

15.50 5. Citi jautājumi 
 

Sagaidāmais rezultāts no šā darba kārtības punkta: vienošanās par nākošās 
sanāksmes datumu un priekšlikumi par darba kārtībā iekļaujamajiem 
jautājumiem. Piedāvājam līdz gada beigām organizēt vēl vismaz divas Padomes 
sēdes, ar mērķi vienoties par visa IKT ERAF projektu portfeļa indikatīvo 
finansējuma sadalījumu. Papildus tam, nākošo Padomes sēžu darba kārtībā būtu 
iekļaujami arī citi stratēģiski jautājumi, kas saistīti ar informācijas sabiedrības 
attīstību. 
 
Padomes lēmuma projekts: 

5.1. Nākošo padomes sēdi sasaukt ............. 
5.2. Nākošās padomes sēdes darba kārtībā iekļaut vismaz šādus jautājumus: 
 1) Otrās prioritātes projektu indikatīvā finansējuma apjoma 
noteikšana 
 2) Loģiski vienotā datu centra attīstība 
 3) Latvijas kā ES dalībvalsts nostājas WSIS (World Summit on 
Information Society) pārskata procesā aktualizācija (Ārlietu ministrijas 
ierosinātais jautājums) 

 


